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ATASSUT INATSISARTUNI 

 

25. april 2016 

 

I henhold til § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 
1. Hvor mange jagtbetjente er der på nuværende tidspunkt? 
 
2. Betragter man fra Naalakkersuisut at jagtbetjentene værende antalsmæssigt tilstrækkelige? 
 
3. I hvilke byer findes jagtbetjente, samtidig hvordan er sammensætning med jagtbetjent assistance? 
 
4. Hvordan er jagtbetjentenes beskaffenhed med fartøjer, dermed om samtlige tilhørende fartøjer er i 
    drift? 
 
5. Når der er efterårsjagt for moskusokser og rensdyr f.eks. i Kangerlussuaq, hvor man kun har den ene 
     Medhjælper, om man betragter denne form for koncept værende tilstrækkelig, idet man jo taler om 
     jagt periode med rigtig stor jagt aktivitet?   
  
6. Om man betragter Jagtbetjent dækning i hellefisk m.m. områder som værende tilstrækkelig? 
 
7. Om Naalakkersuisut har planer om at overdrage ansvaret jagtbetjent-området til kommunerne?  
 
(Medlem for Inatsisartut, Siverth K. Heilmann Atassut) 
 
Begrundelse. 
Ud fra det man hører er det ikke ubemærket omkring at jagtbetjentene flyttes fra den ene by til en anden 
by, hvor man også hører jagtbetjentenes fartøjer som kommer ud for motorproblemer, hentes motordele / 
reservedele fra en anden jagtbetjent fartøj som er i drift.   
  
Position som lov-etablere er der mange forpligtigelser, som politiet alene ikke kan varetage opgaven 
omkring vores store og langstrakte kystlinjer har det været meningen at gøre det lettere for politiet.  
   
Jagtbetjentenes arbejdsvilkår i sikkerhed er indenfor vores forpligtigelse som folkevalgte, hvorfor det er 
meget vigtigt at kigge nærmere på fordele og ulemper ud fra de erfaringer man har til at forbedre 
jagtbetjent området, som kræver en ny fremadrettet vurdering gennem nærmere dialog.   
 

 

Det var spørgsmålene vi hermed anmoder om at have svar på, vi regner med at svarene fra 

Naalakkersuisut er os i hænde inden der er gået ti arbejdsdage, hvori ATASSUT vil vurdere 

nærmere fortsat om man vil fremkom med yderligere spørgsmål 
 


